

**Customs Notice No. (6) of 2024**

**Introducing the Internal Transfer Declaration in the Free Zones**

Dear our Valued Customers,

In an endeavor by Ras Al Khaimah Customs to facilitate and simplify the customs procedures in the free zones, we would like to inform you that the declaration of internal transfer within the free zones has been introduced in the customs operations system (Al Saqr) for trade movements carried out by and between those free zone companies located within the same free zone when moving their goods from one warehouse to another warehouse, provided that the initial approval is obtained from the local customs center for the internal transfer to be completed in accordance with the following customs procedures:

**The customs clearance procedures:**

1. (An Internal Transfer declaration in the free zone) with the details of the shipment shall be issued by the selling company.
2. (A Deposit to Free Zone declaration) shall then be issued by the buying company or companies with the activity of storing goods in public stores.
3. The inspection procedures for customs release purposes shall be completed by the customs operations staff.
4. The Deposit to Free Zone declaration associated with the internal transfer shall be stamped with the 'For Internal Transfer Only' stamp.

**إعلان جمركي رقم (6) لسنة 2024**

**استحداث بيان تحويل داخلي في المناطق الحرة**

عملائنا الكرام،

سعيًا من جمارك رأس الخيمة إلى تسهيل وتبسيط الإجراءات الجمركية في المناطق الحرة نود إعلامكم بأنه تم استحداث بيان تحويل داخلي في المناطق الحرة في نظام العمليات الجمركية (الصقر) وذلك للحركة التجارية التي تقوم بها شركات المناطق الحرة الواقعة في منطقة حرة واحدة أثناء نقل البضاعة من مستودع إلى مستودع آخر شريطة الحصول على الموافقة الأولية من المركز الجمركي لإتمام التحويل الداخلي وذلك حسب الإجراءات الجمركية التالية :

**إجراءات التخليص الجمركي:**

1. إصدار (بيان تحويل داخلي في المناطق الحرة) من قبل الشركة البائعة بتفاصيل الشحنة.
2. إصدار (بيان إيداع إلى المنطقة الحرة) من قبل الشركة المشترية أو الشركات التي لديها نشاط التخزين في مخازن عامة.
3. إتمام إجراءات التفتيش لأغراض الفسح الجمركي من قبل موظفي العمليات الجمركية.
4. ختم بيان الإيداع في المناطق الحرة المرتبط ببيان تحويل داخلي في المناطق الحرة بختم تحويل داخلي فقط.

**The required documents:**

1. The original, detailed invoice of the items with the correct HS codes thereof. The invoice must be stamped by both the seller and the buyer.
2. A copy of the Deposit to Free Zone declaration first issued for the goods from the selling company.

**المستندات المطلوبة:**

1. فاتورة أصلية ومفصلة بالمواد مع رموز النظام المنسق الصحيحة مختومة من البائع والمشتري.
2. نسخة من بيان إيداع البضاعة الأول في المنطقة الحرة من الشركة البائعة.

This Notice shall be effected as from 01/05/2024.

اعتباراً من تاريخ 2024/05/01.

For your information and necessary action as required.

للتفضل بالعلم واتخاذ ما يلزم.

**Dr. Mohammed Abdullah Al Mehrezi**

د. محمد عبد الله المحرزي

**Director General**

المدير العام

